



INTERNATIONAL STUDENT FEE EXEMPTION FORM

Print Form

Family Name: _____

McGill Student ID: _____

First Name: _____

Please read the following carefully:

- Under regulations issued by the Québec Ministry of Education, McGill is responsible for collecting documentary proof from students claiming an exemption from international tuition fees. You are therefore asked to sign this form and provide the supporting documentation under the appropriate category, as well as copies of your immigration documents where indicated.
- Exemption claims incorrectly or incompletely documented will not be processed.**
- The deadline for the submission of claims is the **last day of classes in each session**. Claims will only be considered for the semester in which they are received.
- The University reserves the right to subsequently reassess fees to the full differential rate at any point, if circumstances so justify, including changes to course and program choices or untrue statements in this declaration. Students who do not successfully claim one of the following exemptions will automatically be assessed the international fee. **Your signature on this form signifies your understanding of these terms.**

I HEREBY DECLARE THAT I AM ELIGIBLE TO PAY THE REGULAR QUEBEC RATE OF TUITION FEES, BY VIRTUE OF BEING IN ONE OF THE FOLLOWING CATEGORIES:

- 1 - I am a person admitted to Canada under section 7(1) (a) of the immigration act (diplomatic, consular and other representatives of foreign countries, the United Nations and their dependent(s)). **Documents required:** Original Attestation letter AND Protocol letter issued by the Québec Government AND student's valid Canadian diplomatic visa AND Canada Identity card (both sides) AND a valid CAQ (if the diplomatic party is working in a Canadian Province other than Québec) AND the diplomatic or consular official's valid Canadian diplomatic visa AND Canada Identity card (both sides).
- 4 - I am a student particularly in an eligible Fonds de la Recherche en Santé du Québec (FRSQ) program, for which Québec has signed an agreement for exemption from higher fees. **Documents required:** Letter from the FRSQ.
- 5 - I have been accepted as a Convention Refugee in the sense of the 1951 Convention Act and its 1967 protocol by the Canadian Government. **Documents required:** Attestation from the Immigration and Refugee Board confirming Convention Refugee Status, a valid Study Permit AND a valid CSQ AND a letter from CIC attesting that the student is awaiting permanent residency status in Canada.
- 9 - I was registered in an eligible program* leading to a degree in French Language & Literature prior to fall 2007 and am still registered in an eligible program leading to a degree in French Language & Literature at either the undergraduate or graduate level. **Documents required:** Letter from the Department of French Language and Literature stating full-time status only in French.
- C - I am a person awaiting permanent residency in Canada and hold an eligible CSQ. **Documents required:** Proof of your current legal status in Canada (e.g. valid study permit), letter from Citizenship and Immigration Canada attesting that you are seeking permanent residency in Canada and a valid CSQ (conditional on the appropriate category code* and appropriate federal processing center).
- E - I am a French citizen. **Documents required:** Valid French passport, valid Study Permit and valid CAQ (Note: dual citizens-~~except Canadians~~ are required to submit both valid passports).
- Q - I am a dependent of, or a person working for a non-Governmental International Organization recognized in Québec Government as per the 1779-88 decree. **Documents required:** Original Attestation letter AND Protocol letter issued by the Québec Government AND student's valid Federal Immigration documents AND the representative's valid Canadian visa.
- W - I am the spouse or unmarried child of a person holding a valid Temporary Work Permit for a position in Québec. **Documents required:** Valid Work Permit* issued by Immigration Canada for the worker, valid Study Permit and valid CAQ for the student AND proof of relationship e.g. marriage or birth certificate, along with both valid passports.

Student Signature _____

Date: _____

Email address: _____

Telephone #: _____

*FOR FURTHER DETAILED INFORMATION, PLEASE REFER TO OUR WEBSITE: www.mcgill.ca/student-records/fees/exemption/ PLEASE DIRECT ALL QUERIES TO THE UNIVERSITY FEE ADMINISTRATOR at feecoordinator.es@mcgill.ca



McGill

FORMULAIRE D'EXONÉRATION DES DROITS DE SCOLARITÉ APPLICABLES AUX ÉTUDIANTS ÉTRANGERS

Nom: _____

Numéro de matricule
de l'étudiant(e): _____

Prénom: _____

VEUILLEZ LIRE CE QUI SUIT AVEC ATTENTION:

- Conformément aux règlements du Ministère de l'Éducation, du Loisir et du Sport, McGill est tenue de réunir les preuves à l'appui des demandes d'exonération des droits de scolarité applicables aux étudiants étrangers introduites par ces derniers. Vous êtes par conséquent invité(e) à signer ce formulaire et à fournir tous les documents à l'appui de votre demande, selon la catégorie dont vous relevez, ainsi que les copies de vos titres d'immigration, le cas échéant.
- Les demandes d'exonération incorrectement ou insuffisamment documentées ne seront pas traitées.**
- Les demandes d'exonération doivent être introduites au plus tard **le dernier jour des classes de chaque trimestre**. Les demandes ne seront étudiées que pour le trimestre au cours desquelles elles sont introduites.
- L'Université se réserve le droit de réévaluer ultérieurement les droits de scolarité si les circonstances le justifient et plus particulièrement en cas de changement de cours ou de programme ou de fausses déclarations. Les étudiants qui ne peuvent se prévaloir de l'une des exonérations suivantes devront automatiquement acquitter les droits de scolarité s'appliquant aux étudiants étrangers. **En apposant votre signature à ce formulaire, vous indiquez avoir compris les modalités qui le régissent.**

JE DÉCLARE PAR LA PRÉSENTE QUE JE SUIS ADMISSIBLE AUX DROITS DE SCOLARITÉ S'APPLIQUANT AUX RÉSIDENTS DU QUÉBEC CAR JE RELÈVE DE L'UNE DES CATÉGORIES SUIVANTES:

- 1 - J'ai été admis(e) au Canada en vertu du paragraphe 7(1) (a) de la Loi sur l'immigration (corps diplomatique ou consulaire et autre représentants de pays étrangers, des Nations Unies et leurs personnes à charge). **Documents exigés:** Attestation originale ET lettre "Le Protocole" du gouvernement du Québec ET titres d'immigration du gouvernement fédéral ET un CAQ (si le membre du corps diplomatique travaille dans une province Canadienne autre que le Québec) ET visa Canadien du représentant diplomatique ou consulaire et la carte d'identité du Canada (réservé pour les diplomates).
- 4 - Je participe en tant qu'étudiant(e) à un programme du Fonds de la Recherche en Santé du Québec (FRSQ) pour lequel le Québec a signé un accord d'exonération des droits de scolarité applicables aux étudiants étrangers. **Documents exigés:** Lettre du FRSQ.
- 5 - J'ai été accepté(e) comme réfugié(e) au sens de la Convention de 1951 et du protocole de 1967 par le gouvernement du Canada. **Documents exigés:** Attestation de la Commission de l'immigration et du statut de réfugié au Canada et permis d'études valide et CSQ valide et une lettre d'Immigration Canada attestant que l'étudiant est en instance d'obtenir son statut de résident permanent.
- 9 - Je suis inscrit(e) à un programme admissible* sanctionné par un grade en langue et littérature françaises au niveau des premiers, deuxièmes ou troisièmes cycles. **Documents exigés:** Lettre du département de langue et littérature françaises qui certifie que l'étudiant(e) est temps plein en français.
- C - Je suis en attente d'obtenir ma résidence permanente au Canada et je détiens un certificat de sélection du Québec (CSQ) autorisé. **Documents exigés:** Preuve de votre statut juridique actuel au Canada (eg. permis d'études valide), et une lettre de Citoyenneté et immigration Canada attestant que l'étudiant est en attente du statut de résident permanent au Canada et que l'étudiant détient un CSQ valide (conditionnel au code* de catégorie approprié et au centre de traitement fédéral).
- E - Je suis citoyen(ne) français(e). **Documents exigés:** passeport français valide, permis d'études valide et CAQ valide (Note: les étudiant(e)s avec double citoyenneté-sauf Canadien doivent soumettre les deux passeports valides).
- Q - Je travaille pour un organisme international non-gouvernemental reconnu par le gouvernement du Québec conformément au décret 1779-88 ou suis à la charge d'une personne qui travaille pour un organisme de ce genre. **Documents exigés:** Attestation originale ET lettre "Le Protocole" du gouvernement du Québec ET titres d'immigration du gouvernement fédéral ET visa Canadien du représentant.
- W - Je suis le (la) conjoint(e) ou l'enfant non marié d'une personne titulaire d'un permis de travail temporaire en cours de validité pour un poste au Québec. **Documents exigés:** permis de travail* valide émis par Immigration Canada pour le travailleur, permis d'études valide et CAQ valide pour l'étudiant ET preuve du lien de parenté (certificat de mariage ou de naissance) ET les deux passeports valides.

Date: _____

Signature de l'étudiant(e) _____

Adresse électronique: _____

Téléphone: _____